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A decemberben megtartott népszavazáson a polgárok többsége úgy döntött, hogy a 2017. január elseje és 2026. december 31-i 
közötti tízéves időszakban is hozzájárul a falu fejlesztéséhez. 

Tóthfalu, ez a mindössze 670 lakosú kis település, ahol a lakosság átlag életkora még a 40 évet sem éri el, több téren is, elsősorban 
falusi turizmusa, labdarúgó akadémiája és kivitelezés alatt álló turisztikai elképzelései révén máris ismertté vált határon innen és túl 
is. A falu első embere méltán büszke arra, hogy a helyi járulék megfi zettetésére kiírt népszavazás ezúttal is sikeres volt.

– Ez számunkra nem kis büszkeség, hiszen a helyi járuléknak köszönhetően mindenütt van betonjárda, az utcák nagy többsége 
aszfaltozott, ebből épült ki a víz- és gázvezeték is, sőt, a kezdetek kezdetén még a villanyhálózat kiépítéséhez is hozzájárultunk – 
mondta Bata Ferenc, a helyi közösség tanácsának az elnöke. – Az előző időszakban kiaszfaltoztuk a Tűzoltó utca első szakaszát, 
amit a hozzá tartozó két keresztutcával az idén tavasszal szeretnénk befejezni. Bízunk abban, hogy az önkormányzat is minden helyi 
járulékból befolyó dinárhoz hozzáteszi a maga egy-egy dinárját, ami jelentős segítséget jelentene a falunak. A bekötőútnak, azaz az 
Almási Gábor utcának a kiszélesítése és újraaszfaltozása csak félig készült el. Még 450 méter maradt hátra, amit a község ígérete 
szerint az idén ugyancsak megcsinálnak. Tudjuk, hogy a kőolajjáradék összege mára már igencsak megcsappant, de bízunk benne, 
hogy találnak rá más pénzforrást, mert a bekötőútra most már nagyon nagy szüksége van a falunak. 

A helyi járulékból a helyi közösség éves szinten mintegy másfél millió dinár bevételre számít.
Ez eleve nem túl nagy összeg, vélekedik az elnök, ennek ellenére a tanács úgy döntött, hogy a helyi járulék megfi zettetésének 

alapjául szolgáló mércéket a korábbiaknál lejjebb veszi, hogy csökkentse a lakosság megterhelését.  
– A fi zetésekből járó helyi járulék mértékét 3-ról 2 százalékra csökkentettük, a mezőgazdasági termelők pedig, akik eddig hektáron-

ként 60 kiló, mostantól csak 30 kiló búza árát fi zetik helyi járulékként. Ezen felül, azok, akik munkaviszonyban vannak, mezőgazdasági 
földterületeik után mentesülnek a helyi járulék fi zetése alól.

Az elkövetkező tíz évben a helyi közösség a helyi járulék eszközeit elsősorban a közművek fejlesztésére kívánja fordítani, de támo-
gatást nyújt a civil szervezeteknek és az újszülötteknek továbbá hozzájárul a temetkezési költségek fedezéséhez is. A tóthfalusiak álmai 
között első helyen az iskola tornatermének és szaktantermeinek kiépítése illetve befejezése áll, amelyek elkészültével újabb fejlesztési 
lehetőségek nyílnak meg az iskola és a falu előtt. A helyi közösség a falusi turizmus terén is előrelépésre számít, hiszen a kollégium illetve 
a magánszállások jóvoltából évente már most is 2-3 ezer éjszakázást jegyeznek a településen.

– Turizmusunk jelen állapotában arra elég, hogy büszkék lehetünk rá. Jó néhányan alakítottak már ki vendégszobákat családi háza-
ikban, amiből ugyan még megélhetést nem tudnak maguknak biztosítani, de egy bizonyos jövedelemforrást jelent számukra, főleg mert 
általa nem csak a szállásért kapnak pénzt, hanem a vendégek élelmezéséért is, hiszen tájjellegű ételeik nagyon kedveltek az idelátogatók 
körében. Hosszabb távon gondolkodva a turizmusról, a már említett iskolai fejlesztések mellett szeretnénk kiépíteni a régóta tervezett 
műfüves labdarúgó pályát, mivel máris vannak megkeresések a nagyobb szerbiai labdarúgóklubok részéről, akik szívesen jönnének 
hozzánk edzőtáborozásra. A turizmussal kapcsolatban fontos elmondani még, hogy pályázatokból és más egyéb forrásokból folyamatban 
van a mini skanzen és az arborétum létrehozása valamint a Mini Vajdaság, azaz a Duna-makett elkészítése, amelyek ha az idén nem is, 
de a jövő évben befejeződhetnek. A mini skanzen területén hét testvértelepülésünk fog felépíteni egy-egy, a saját környezetére jellemző 
épületet, amelyet ittjártukkor ők birtokolnak és használnak majd, egyébként meg mi fogjuk azokat hasznosítani különböző turisztikai 
célokra. Épp a minap értesültem róla, hogy legfi atalabb testvértelepülésünk, Sopronkövesd, amellyel tavaly vettük fel a kapcsolatot, már 
túljutott a testületi döntésen is ebbe az irányba – mondta befejezésül Bata Ferenc.  

A tíz évre újból bevezetett helyi járulék reményt ad arra, hogy ez az összetartó, kis falu nem áll meg a fejlődés útján és megvalósítja 
elképzeléseit, ami a tőle nagyobb és gazdagabb településeknek is becsületére válna. Bödő Sándor 

A tóthfalusiak ismét a fejlődésre szavaztak
– A falubeliek nagy többsége igennel voksolt a helyi járulék újbóli bevezetésére –


